
Tájékoztató  

az intézményben készíthető felvételekről 

Készíthetek-e 

fényképet az 

intézmény 

rendezvényein? 

 

Igen, az információs önrendelkezési jog, mint alkotmányos alapjog nem 

korlátozható az intézmény vezetője által. Így amennyiben a felvétel szereplő 

érintett kifejezetten hozzájárul egy-egy felvételen történő szerepléshez, 

önrendelkezése nem függhet az intézményvezető utasításától. 

Kell- e 

hozzájárulást 

kérnem a felvétel 

készítéséhez a 

többi gyermek 

törvényes 

képviselőjétől a 

felvétel előtt? 

 

Igen, a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény (továbbiakban: 

Ptk.) 2:48. § (1) bekezdése szerint, hogy képmás vagy hangfelvétel 

elkészítéséhez és felhasználásához az érintett személy hozzájárulása 

szükséges. 

A hozzájárulás érvényességéhez kiskorú személyek esetén a Ptk. a 

cselekvőképességre és szülői felügyeletre vagy a gyámságra vonatkozó 

szabályainak betartása szükséges. 

A hozzájárulás ráutaló magatartással is megadható. Ilyen ráutaló 

magatartásnak minősül, ha az érintett személy tudja, hogy abban a helyiségben, 

ahová belép, felvétel készül vagy készülhet. [BDT2011. 2550.]”  Szintén 

ráutaló magatartásnak minősül, ha a gyermek törvényes képviselője látja, hogy 

a gyermekéről felvétel készül, azonban az ellen nem tiltakozik. 

Amennyiben a rendezvényen fényképet készít, azonban nem teszi nyilvánossá, 

nem vonatkozik Önre a GDPR, mivel ezt az adatvédelmi hatóság háztartási 

célú adatkezelésnek minősíti. (NAIH/2018/6083/V.) 

KIVÉTELT JELENT a Ptk. 2:48. § (2) bekezdése alapján a tömegfelvétel, 

amikor az ábrázolás módja nem egyéni, amikor a felvétel összhatásában örökít 

meg a nyilvánosság előtt lezajlott eseményeket. [BH1985. 17.] 

Közzé tehetem-e a 

felvételt az 

interneten? 

 

A képen szereplők vagy törvényes képviselőjük hozzájárulása nélkül a 

képek közzététele fő szabályként TILOS! A felvétel készítéséhez való 

hozzájárulás nem jelent egyben felhatalmazást a fényképfelvételek 

nyilvánosságra hozatalára is! 

KIVÉTELT JELENT a Ptk. 2:48. § (2) bekezdése alapján a tömegfelvétel 

esetén a képmás nyilvánosságra hozatalának tilalma nem vonatkozik a 

nyilvános eseményekről, rendezvényekről, táj- és utcarészletekről készült 

felvételekre, amikor tehát az ábrázolás módja nem egyéni, amikor a felvétel 

összhatásában örökít meg a nyilvánosság előtt lezajlott eseményeket. 

[BH1985. 17.] 

Amennyiben a felvétel például egy nyílt napon készül, vagy amelyen például 

sok gyermek együtt ad elő egy műsorszámot, és a képfelvételen az ábrázolás 

módja nem egyedi, úgy az a fenti rendelkezés alapján nyilvános rendezvényen 

készült tömegfelvételnek minősül és nem szükséges az érintettek 

hozzájárulását 

beszerezni.(https://www.naih.hu/files/Adatved_allasfoglalas_Hozzajarulas-

fenykepkesziteshez.pdf)  

Tudni kell azonban, hogy az, aki a felvételt nyilvánosságra hozza, ezen 

adatkezelés tekintetében adatkezelővé válik, kiterjed rá is a GDPR 

hatálya. 

Mit jelent, hogy 

vonatkozik rám a 

GDPR? 

 A GDPR-ban előírt kötelezettségek terhelik, többek között,  például hogy a 

képen szereplő bármely érintett érvényesítheti Önnél az érintetti jogait, 

valamint jogorvoslatért a Nemzeti Adatvédelmi és Információszabadság 

Hatósághoz  ( NAIH) is fordulhat: 
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